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BEHANDELDE ONDERWERPEN: 

Le Ingekomen stukken: 

brief dd, 23 februari 1960 van Gedeputeerde 0,S,Henriquez, waar= 
bij deze als zodanig ontslag vraagt met ingang van 1 maart 1960, 

blz. 60 — 61 
EE: hd ) 

2e Voorziening ín de vacature van gedeputeerde, ontstaan door de ont= 
slagneming als z.danig van de heer O,S.Henriqueze 

blz, Ó1 
3e Rapport dd, 31 october 1959 van de toestand op de scholen zoals 

door de kern=commissie van raadsleden gekonstateerd is, 
blz, 61 = 63 

he Brief van het. Bestuurscollege dd, 11 februari 1960, no,1485, be= 
treffende uitvoering van het scholenbouw=programma 1960 (Bijlage 
1960, no.1.0) . 
fe d ; blz. 63 hand Ól 

je Eilandsverordening tot wijziging van de begroting voor 1959 
(3e wijziging) (Bijlage 1960, no.12). - : 

blz bl 

6, Brief van het Bestuurscollege dd, 15 februari 1960, no,520, inza= 
ke aankoop van het terrein van V. Hieckenson nabij het hulp=be- 
stuurskantoor te St, Nieolaas (Bijlage 1960, no.13). 

f js { blz. 64 — 67 
Te Brief van het Bestuurscollege dd, 15 februari 1960 nos 1572, in= 

zake het doen van proefboringen in de haven te Oranjestad en het 
Lagoen aan de Zuidkust (Bijlage 1960, noell,) . 

blz 61 — IL 
8, Brief van het Bestuurscollege dd, 17 februari 1960 neslllk, in= 

zake vrijmaking van grond tobeve de bouw van een mulo=-school voor 
het Protestants Christelijk Onderwijs (Bijlage 1960, no,15). 

2 | blz ZL 
Je Ontwerp=eilandsverordening betreffende het aangaan van kasgeldle= 

ningen (Bijlage 19650, no„16). 
Eg jes 

VOORZITTER: F.JeC,Beaujon, Gezaghebber van het eilandgebied, 

SECRETARIS: LoCeMe Kerstens, Sekretaris van het eilandgebied 
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Aanwezig de leden: M, Croes, Le Ae Te Chance, M, Henriquez, C, Ae Eman; 
L. Ve Britten, De Flemming, Oe Se Henriquez, Ee Oe Pon 
tronia, F. Wernet, Me de Cuba, Ie S, de Cuba, De Ge 
Croes, Ae Werleman, F. Se Kellys; Ee Re Finck, Ao, Ie: We 
Wijngaarde, J, Geerman en De Ce Mathew, 

Afwezig de Leden: F, Ve. Lacle, E. Me, Lacle en P, Croes. 

DE VOORZITTER: Ik heet U allen van harte welkom en stel aan de orde punt 
1 van de agendas 

1, Ingekomen ‚stukken: 

„brief dd, 23 februari 1960 van Gedeputeerde Os Se Henriquez Ze waarbij 
deze als zodanig ontslag vraagt met ingang van L maart 1960, 

Op voorstel van de Voorzitter wordt dit stuk zonder beraadslaging en zon= 

der hoofdelijke stemming voor kennisgeving aangenomen. 

DE VOORZITTER: Na het opstellen van de agenda zj nog binnengekomen twee 
brieven, die ik thans aan de orde stel: 
=brief dd, 29 februari 1960, gericht aan de Eilefieraëd van het eilandge= 
bied Artbas 

Weledelgestrenge Heren: 

Inliggend doe ík U toekomen door. mijn klient Porfirio Croes geparafeerd 
afschrift van zijn brief dd, heden aan Uwen Raad, Het origineel daarvan 
met de aan Uwen Raad aangeboden fotocopie is blijkens proces-verbaal door 
de Edelachsbare Heer Rechtercommissaris uit mijn handen in beslag geno= 
mene Het komt mij onnodig voor Uwen Raad te wijzen op het prerogatief van 
elk lid daarvan, als gevat in artikel 39, eerste lid van de Ellandenrege- 
ling Nederleindse Antillen, 

Wege Mr, P.P.C.He van der Voorte 

DE HEER O,S. HENRIQUEZ, GEDEPUTEERDE: Mijnheer de Voorzitter, zou ik mise 
‘schien mogen vragen of U dit stuk van de advokaat van der Voort per post 
heeft ontvanger cf door tussenkomst van de raadsman Eman of door andere 
personen? 

DE HEER L,C.M, KERSTENS, sekretaris: Het werd mij dn dn door de heer 
Britten. 

DE HEER O,S, HENRQUEZ, GEDEPUTEERDE: Dus, RE de Teoraintefs de heer 

Britten van de KeloPe=fraktie? 

DE VOORZITTER: Ja, mijnheer Henriquez 

DE HEER L.V.BRITTEN: Mijnheer de ER ik wil deze brief verwijzen 
naar de r de huishoudelijke vergadering. 

DE VOORZITTER: Mijnheer Britten, dit stus is reeds voer kennisgeving aan 

genomen, 

Zonder hoofdelijke stemming wordt dit stuk op voorstel van de Voorzitter 
voor kennisgeving aangenomene 
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DE VOORZITTER: Er is een andere brief binnengekomen dd. 29 februari 
1960, gericht aan de Eilandsraad van het eilandgebied Aruba, 

WHierbij heb ik de eer U aangehecht te doen toekomen een afschrift 
van het bezwaarschrift door mij ingediend aan de Edelachtbare Heer 
Rechtercommissaris dd, 29 februari 1960, 

Hoogachtend, 

w.g. LeV. Britten, 

Op voorstel van de Voorzitter wordt dit stuk zonder beraadslaging 
en zonder hoofdelijke stemming voor kennisgeving aangenomen, 

2, Voorziening in de vacature van gedeputeerde, ontstaan door de ont- 
slagneming als zodanig van de heer O.S,Henriquez. 

De Voorzitter benoemt-een stembureau, bestaande uit de heer M, Hen- 
riquez als voorzitter, de heer A. Werleman en de heer D.G. Croes, 
Het stembureau wordt belast met het optellen der stemmen en de be= 
kendmaking van de uitslag, 

DE HEER M, HENRIQUEZ: Mijnheer de Voorzitter, de uitslag van de 
stemmen is als volgt: de heer F‚J.Tromp krijgt 13 stemmen en er 

zijn 5 blanco stemmen, In totaal 18 stemmen, 

DE VOOPZITTERs De uitslag van de stemming ter voorziening in de 
vacature van een gedeputeerde is als volgt: F.J. Tromp 13 stemmen 
en blanco 5 stemmen, Zodoende is de heer Tromp verkozen als gede- 
puteerde om de vacature te vullen, die ontstaan is door de ontslag- 
neming van de heer O.S.Henriquez, Ik wil de Sekretaris verzoeken 
om de heer Tromp te berichten dat hij verkozen is als gedeputeerde 

van het eilandgebied Aruba, 

De commissie wil ik dankzeggen voor het door hen verrichte werk, 

3, Rapport dd, 31 oktober 1959 van de toestand op de scholen zoals 

door de kern=commissie van raadsleden gekonstateerd is, 

DE VOORZITTER: Dit rapport is in de huishoudelijke vergadering ge- 
weest en gaf geen aanleiding tot opmerkingen, Ik stel voor om het 
rapport in handen te stellen van het Bestuurscollege om de opmerkingen , 

van de commissie te bestuderen en zoveel mogelijk hierin tegemoet te 
komen, 

DE HEER D.G, CROES: Mijnheer de Voorzitter, deze fraktie is bereid 
haar medewerking te verlenen aan het rapport en wij zullen gaarne 

zo spoedig mogelijk de uitvoering daarvan zien, 

DE HEER E.‚R‚ FINCK: Mijnheer de Voorzitter, U neemt mij niet kwalijk 
dat ik even een stapje naar voren ga, nl. het volgende agendagpunt, 
Dit punt handelt over de scholenbouw-commissie voor 1960, het vijf- 
jarenplan, Als ik het goed begrijp heeft de kermcommissie uit de Ei- 
landsraad verslag uitgebracht, daarover hebben wij het nu. Maar in 
dat rapport worden geen voorstellen of adviezen gegeven, Ik zou daar- 
om willen voorstellen om dit rapport samen te voegen met het rapport 
wat bij het volgende agendapunt ter sprake komt en dan in handen te 
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stellen van de onderwijs-commissie, welke door U is samengesteld 
enkele jaren geleden, Dus dat de onderwi js=commissie en de Raad 
beide rapporten tezamen kunnen behandelen, 

DE HEER B,O,PETRONIA, GEDEPUTEERDE: Het rapport van de onderwijs 
commissie is reeds aan de Raad toegezonden. Er is een commissie, 
een zg, kerngomnissie uit de Raad samengesteld, Ik stel voor om 
dit rapport dus genoemd onder punt 3 van de agenda in handen te 
stellen van de commissie uit de Eilandsrdad, 

DE HEER D.C, MATHEW: Mijnheer de Voorzitter, alvorens verder te 
gaan zou ik toch iets hierover willen zeggen, De kerncommissie 
uit de Raad is van mening dat op enkele scholen, vooral die scho- 

… len in de buitendistrikten, filmtoestellen nodig zijn. Ik wil 
dus verzoeken om zoveel mogelijk daar rekening mee te houden, . 
want vooral in de buitendistrikten sens me zotn filmtoestel 
zeer zeker op zijn plaats. 

DE VOORZITTER: Heren, er werd door mij voorgesteld om dit rapport 
in handen te stellen van het Bestuurscollege, maar er is een te- 
genvoorstel gekomen nl. om het rapport in handen te stellen van 
de commissie uit de Raad hier benoemd om het rapport te bestude- 
ren. Daarom stel ik dus voor om het rapport in handen te Een 
van de onderwijscommissie, 

DE HEER C.A, EMAN: Mijnheer de Voorzitter, U begrijpt het niet goed, 
Het voorstel is dat het verslag van de kerncommissie uit de Raad 
aan het Bestuurscollege zou worden gegeven, opdat het Bestuurscolle- 
ge overwege aan welk deel of. het geheel daarvan uitvoering zou kun= 
nen worden gegeven, Dus dat was Uw eerste voorstel, heb ik het goed 
begrepen? 

__DE VOORZITTER: Ja, meneer Eman, 

DE HEER C.A,FMAN;: Dan was er een tweede voorstel om dit rapport in 
handen te stellen van de onderwi js-commissie, die reeds een rapport 
heeft uitgebracht, ik geloof. drie of vier maanden geleden. Vanwege 
het Bestuurscollege is niets gedaan om de Raad in de gelegenheid 
te stellen dit rapport te bestuderen. Mijnheer de Voorzitter, wan- 
neer het rapport van de commissie uit de Raad moet worden gegeven 
aan de onderwijs-commissie, dan komen we nooit klaar, Daarom ben ik 
het eens met Uw voorstel om dit rapport aan het Bestuurscollege te 
geven, opdat het Bestuurscollege ziet of er reparaties zijn, die 
akkuut moeten worden gedaan of middelen daartoe uit te zoeken, Ik 
heb uit het rapport kunnen Lezen, Mijnheer de Voorzitter, dat de 
situatie zodanig is dat er niet meer getalmd kan worden. Er moet 
iets aan gedaan worden, Wanneer wij dit rapport verwijzen naar de 
onderwijs-commissie, Mijnheer de Voorzitter, is dat de zaak op de 
lange baan schuiven, Daarom kunnen wij ons met Uw voorstel vere= 
nigen, dat dit rapport aan het Bestuurscollege wordt gegeven en 
dat het Bestuurscollege bestudeert welke verbeteringen zo spoedig 
mogelijk kunnen worden gitgevoerd, 

DE HEER E.O. PETRONIA, GEDEPUTEERDE: Mijnheer de Voorzitter, ik zal 
proberen een beetje klaarheid te brengen in deze zaak, Het rapport 
van de kerncommissie uit deze Raad, het rapport dus dat nu ter spra- 
ke is, is het resultaat van het werk van een commissie die ingesteld 
werd met betrekking tot de kapitaaldienst op de begroting 1959. Aan 
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de hand van het voorstel van het Bestuurscollege is deze commissie 
te werk gegaan en deze commissie heeft om te beginnen het voorstel 
van het Bestuurscollege voor wat de kapitaaldienst betreft geheel 
aangenomen, zelfs met lof, Daarna heeft deze commissie ook andere 
punten aangeroerd, Inmiddels is het onderwijsrapport in boekdelen 
van het vijfjarenplan verschenen en aan de Raad toegestuurd, De 
Raad heeft sindsdien ook goedgekeurd de kapitaaldienst. voor 1960, 
Uit de Raad werd weer een onderwijscommissie samengesteld, dat is 
weer een andere commissie die het rapport van de onderwijscommis- 
sie dat rapport dus van de twee boekdelen zal gaan beoordelen. Het 
voorstel nu is om samen met de andere leden uit de andere onderwijs- 

commissie van de twee boekdelen de aanbevelingen uit het rapport 

van de kerncommissie van verleden jaar ook in handen van deze com- 
missie te stellen, opdat men uit deze twee rapporten komt met een 
afgerond voorstel bij het Bestuurscollege. Duidelijker kan ik niet 
zijn geloof ik, Dus ik handhaaf het voorstel dat het rapport van 
het kerncommissie in handen wordt gesteld van de onderwijscommis= 
sie uit de Eilandsraad, 

DE HEER E‚R. FINCK: Mijnheer de Voorzitter, we kunnen dit geen punt 
van discussie maken, omdat ik ervan overtuigd ben dat ook de A.V.P.- 
fraktie er van overtuigd is dat er een eind moet komen aan de wan- 

toestanden op de scholen en dat zo vlug en efficient mogelijk ge= 

handeld dient te worden, Alleen zijn we het niet eens met de pro- 
cedure, De heer Eman maakt een fout wanneer hij zegt dat er twee com- 
missies zijn, dat is niet zo, Er is maar een commissie, er waren 2 
commissies, Die ene commissie, die van de boekdelen dus, die is 
intussen gaan rusten, Eer is nu een onderwijscommissie en die Com- 
missie bestaat uit leden van deze Raad, En zoals ik reeds zeis 
de commissie, dezelfde commissie die was samengesteld n‚a,v, de 
zeven ton op de kapitaaldienst van de begroting voor 1959, als ik 

goed heb ís deze commissie niet met direkte voorstellen gekomen, 
Ze hebben de toestand alleen maaropgetekend zoals die bestaat, 
Daarom geloof ik dat al de frakties die vertegenwoordigd zijn in 
onderwijscommissie, dat het aan ons ligt hoe spoedig we dit gaan 
behandelen, Wij die in de commissie zitten hebben het recht reeds 

morgenochtend te vergaderen en morgenavond en de hele week door, 
Dus ter voorkoming dat een rapport bij het Bestuurscollege is en 

dat wij dan dear niets meer over te zeggen hebben, en een ander 
rapport wel, acht ik het efficienter als we het rapport in handen 
stellen van de ondervijscommissie uit deze Raad en ik wil de Voor- 
zitter van deze Raad verzoeken om zo spoedig mogelijk over te gaan 
om de eerste vergadering bijeen te roepen van deze onderwijscommis- 
sie, opdat deze commissie in de toekomst zoveel mas vergaderen als 

zij wil, 

DE HEER C,A, EMAN: Mijnheer de Voorzitter, wanneer men de onderwijs 
commissie uit de Raad bedoelt, bestaande uit leden van alle frakties, 

dan sluit ik me bij het voorstel aan, Deze commissie moet met konkre- 

te voorstellen bij het Bestuurscollege komen, 

DE VOORZITTERS Dit rapport wordt dan in handen gesteld van de com= 
missie uit de Eilandsraad en ik we dat we spoedig hierop reaktie 

zullen krijgen. 

Brief van het Bestuurscollege dd, 1l februari 1960, no, 1485, betref. 

fende uitvoering van het scholenbouw-programma. 1960 (Bijlage 1960 no. 

10). 
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DE VOORZITTER: In het algemeen verslag van de huishoudelijke ver- 
gadering staat dat men geen aanleiding tot opmerkingen vond, Wenst 

iemand hieromtrent nog het woord? 

Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming wordt dit stuk 
aangenomen, 

Eilandsverordening tot leenen de begroting voor 1959 (3e 
; wijziging) Bijla e 1960 no, 12). 

De algemene beschouwingen worden geopend en weer gesloten, 

Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming wordt dit stuk 
alsmede het amendement, ingediend door dedrie aanwezige frakties, 

aangenomen, 

Brief van het Bestuurscollege dd, 15 februari 1960 no; 520 inzake 
aankoop van het terrein van V, Hickinson nabij het hulpbestuurs- 

kantoor te St‚Nicolaas (Bijlage 1960 no, 13). 

DE VOORZITTER: De stukken zijn geweest in de huishoudelijke verga- 
dering, Het algemeen verslag en de memorie van antwoord zijn inge= 

diend, Wenst iemand nog het woord hieromtrent? 

DE HEER E‚R‚, FINCK: Mijnheer de Voorzitter, ik zal voor het uit- 
brengen van mijn stem een ander geluid laten horen dan de vorige 
keer toen wij dit behandeld hebben, Een ander geluid, Mijnheer de 
Voorzitter, niet omdat ik nu een andere mening ben toegedaan van= 
‘wege het al of niet verantwoord voor het uitgeven van zo'n groot 
bedrag voor 6 parkeerplaatsen, zoals het de vorige keer althans 
aan ons uitgelegd werd, maar ik heb nu begrepen dat het niet ging 
om een hoekje op een stukje terrein in de nabijheid van het be- 
stuurskantoor te St, Nicolaas, maar dat dit hoekje intussen geen 
hoekje was, maar eén hele straat praktisch, Het Bestuurscollege 
had reeds een straat aangelegd op het terrein van deze man een 

heel groot stuk zelfs, ik zou haast willen zeggen wat er over ge= 

bleven is van een hoekje. Het spijt me erg, Mijnheer de Voorzitter, 

dat we deze uiteenzetting niet ontvangen hebben van het Bestuurs- 

college de vorige vergadering, dan was er geen vuiltje aan de lucht 

en het voorstel zou meteen waren aangenomen. Wij moeten echter kon- 

sekwent zijn, het Bestuurscollege is feitelijk vooruitgelopen op 
een beslissing die feitelijk de Eilandsraad moest nemen, Het Be- 
stuurscollege heeft dit waarschijnlijk niet bewust gedaan, de nor- 

male procedure werd bewandeld, echter was het verschil in dit ge- 

val, dat er behalve de grond ook een keet op dat terrein stond, 
En dat gebouw brengt juist zo'n groot bedrag met zich mede, 

Mijnheer de Voorzitter, ik zei reeds ik zal een ander geluid la- 
ten horen, Ik zal voor dít voorstel voteren en het Bestuurscollege 
verzoeken in het vervolg een betere uitleg en inzicht te geven van 
reeds afgehandelde zaken, Ik dank U, 

_ DE HEER C‚,A. EMAN: Mijnheer de Voorzitter, ook wij hebben nu een 
betere kijk op deze zaak gekregen, Maar dit belet ons niet toch 

onze mening te houden t‚o.v, de handelingen van het Bestuurscollege 

Hier plaats het Bestuurscollege ons voor een voldongen feit, Er is 

reeds een voorlopig kontrakt gesloten met de betrokkene, zelfs heef 
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de betrokkene een praktizijn of advokaat in de hand genomen om 
nakoming daarvan te dwingen. Het is nu zover, Mijnheer de Voor- 
zitter, dat het eilandgebied inderdaad gebonden is aan deze 

overeenkomst. Het Bestuurscollege heeft daardoor weer niets anders 
gedaan, dan het budgetrecht van de Raad geschonden, Behoudens 
dat, Mijnheer de Voorzitter, zou het thans immoreel zijn een be- 
roep te doen op verjaring van een gedeelte van het terrein dat 
reeds als weg wordt gebruikt, Maar ik wil aannemen dat betrokke- 
ne te goeder trouw heeft gehandeld met het Bestuurscollege onder 
de indruk dat het Bestuurscollege bevoegd is, wat naar de uiter= 
lijke waarde inderdaad kan worden aangenomen, Mijnheer de Voorzit- 
ter, zal onze fraktie voor deze keer onze steun geven. Mijnheer 
de Voorzitter, mijn eeuwig verzoek aan het Bestuurscollege res- 
pekteer het budgetrecht van de Raad, 

DE HEER A, WERLEMAN: Mijnheer de Voorzitter, ook ik wil het Be= 
stuurscollege verzoeken om in het vervolg de Raad tijdig op de 
hoogte te stellen in dergelijke gevallen. Als er veel spoed bij 
is, kan men het in commissiec=vergadering bespreken en de Raad 
op de hoogte stellen van de plannen, Dan zijn we tenminste inge- 
licht, Mijnheer de Voorzitter, Maar zoals de heer Eman reeds zei 
we moeten onze stem eraan geven. Anders wordt de zaak aanhangig 
gemaakt en het gaat ons dan misschien nog meer kosten, Daarom 

voor deze keer zijn we voor, 

DE HEER M, GROESs Mijnheer de Voorzitter, het Bestuurscollege is 
deze. keer gekomen met een betere uitleg en zelfs vergezeld van 
een blauwdruk. Een ding, Mijnheer. de Voorzitter, vraagt nog om 
opheldering. In de brief van 2 oktober van het vorig jaar, waar- 
bij het Bestuurscollege deze zaak aanhangig maakte, werd de Raad 
aangemaand spoed te betrachten daar de heer Hickinson slechts 
korte tijd zijn bod gestand zou doen, Intussen is er een ander 

licht op de zaak geworpen, Mijnheer de Voorzitter, er was geen 
kwestie van bod, hier was het reeds een voldongen feit, Er was 
reeds een overeenkomst gesloten met de heer Hickinson die te 
goeder trouw werd aangegaan, Ik wil het Bestuurscollege verzoe- 

ken meer voorzichtigheid te betrachten in het sluiten van over= 
eenkomsten met derden en desnoods de goedkeuring van de Raad in 
commissie of bij spoedeisende gevallen in het openbaar aan te 
vragen. Dank U, 

5 HEER L.V, BRITTEN: Mijnheer de Voorzitter, door de handelingen 
van het Bestuurscollege is de Raad nu gebonden te stemmen voor 
aankoop ven grond van de heer Hickinson, Wij hebben hier in deze 
Raad verschillende malen verzocht dat het Bestuurscollege het 
budgetrecht van de Eilandsraad respekteert, Ik wil erbij voegen, 
Mijnheer de Voorzitter, dat dit terrein vrij duur kost, speciaal 
voor een houten krot dat ongeveer fl, 11,000,= zou kosten en 
nogmaals wil ik U verzoeken, Mijnheer de Voorzitter, om de aan- 
dacht van het Bestuurscollege erop te vestigen om in de toekomst 
het budgetrecht van de Eilandsraad te eerbiedigen, Dank U, Mijn- 

heer de Voorzitter, 

DE HEER E‚„O,FETRONIA, GEDEPUTEERDE: Mijnheer de Voorzitter, ik 
hoop dat het Bestuurscollege goed geluisterd heeft naar de in- 
strukties van de Raad en als raadslid zou ik willen toevoegen 

hetgeen ik de vorige keer reeds heb gezegd dat we nu breken met 
de oude bestaande gewoonte van alle Bestuurscolleges om aangaan 
grondzaken voorlopige overeenkomsten te sluiten, m.a.w. het is 
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een traditie van alle Bestuurscolleges, ook het Bestuurscollege 
uit Uw tijd, om voorlopig overeenkomsten aan te gaan, wanneer 
het gouvernement bijvoorbeeld voor wegenaanleg grond nodig heeft, 
Én dat gaat op basis van goeder trouw, Ik dank U, Mijnheer de 
Voorzitter, 

DE HEER H‚R‚ FINCKs Mijnheer de Voorzitter, het spijt mij enigs= 
zins dat de heer gedeputeerde Petronia dit punt heeft bekend 
gemaakt, want ik moet dat tegenspreken. Waar de heer Petronia 
zegt dat dit blijkbaar een gewoonte is in de afgelopen jaren, 
moet ík zeggen dat dit niet helemaal juist is, Mijnheer de Voor- 
zitter, ik heb reeds gezegd bij de behandeling van dit stuk in 
de vorige vergadering, het is zo, dat wanneer onderhandelingen 
gevoerd worden voor de Eilandsraad hierin bekend is, dat dit 
onderhandelingen zijn van gangbare prijzen, Wanneer die keet - 
daar niet stond en het Bestuurscollege had onderhandeld met de- 
ze meneer over fl, 6,000,- over de grond, de gangbare prijs van 
de grond, dan was alles normaal en dan geloof ik niet dat een 
lid, oppositie of regeringslid hiertegen zou zijn, want dit is 
de gangbare prijs, Maar nu staat het feit, dat op de grond van 
fl. 6,000,- een houten keet staat, die een rukwind kan omwaaien, 
van fl, 11,000,-, En ik geloof niet dat ik vroeger, ik zit van- 
af de eerste dag dat deze Eilandsraad bestaat in deze Raad, dat 
reeds onderhandelingen voorafgegaan zijn aan de aankoop van een 
houten barak van fl, 11,000,= of iets dergelijks. Dat was mijn - 
bezwaar, Mijnheer de Voorzitter, Als die meneer zegt fl, 6,000, - 
of fl. 7.,000,- voor het terrein dan zou ik zeggen goed, de on= 
derhandelingen zijn gevoerd, dat is gebruikelijk, dus alles in 

orde, Maar het ging bij mij voor die fl, 11,000,- voor vier hou- 
ten planken en ik zeg het U, ik zal erbij staan als het Bestuurs- 
college deze keet verplaatst. voordat het op de truck is, is het 
in mekaar gevallen, Dat was het bezwaar van ons, omdat wij voor 
een terrein van fl, 6,000,- waarde voor een keet daarop een be- 
drag van fl, 11,000,- moesten betalen, Dus niet zoals de heer Pe- 
tronia zegt dat dit gebruikelijk is, het is inderdaad gebruikelijk 
wanneer het gaat om de normale waarden, Ik dank U, Mijnheer de 
Voorzitter, 

DE HEER E,O.,PETRONIA, GEDEPUTEERDE: HEREN de Voorzitter, ik 
heb de heer Finck niet goed begrepen, Het principe van een voor- 

lopige overeenkomst is goed, als de prijs maar fl, 6,000,- is, 
Dus die voorlopige overeenkomsten, moeten wij die blijven af 
sluiten, ook als het om een waarde ging van vier centen, gaat - 

het nou am de prijs of om het principe? Dat is mij niet duide- 
lijk in het betoog van de heer Finck, 

DE HEER B,R,EINK: Het gaat mij niet om het bedrag of het nu tien 
cent is of tienduizend of twintigduizend guldens, het gaat bij 
mij om de gangbare prijs, Wanneer het huisje daar niet stond was 
de gangbare prijs voor dat stukje grond fl, 6,000,-, ‘dat is nor- 
maal, Maar deze prijs is vastgesteld omdat het huis daar stond, 
De gangbare prijs van fl, 6,000,- kon niet aangenomen worden om= 
dat daar die keet stond. 

DE HEER H,O,PETRONIA, GEDEPUTEERDE: Mijnheer de Voorzitter, ik ben 
de heer Finck zeer dankbaar, Het Bestuurscollege kan dus doorgaan 

met het afsluiten van voorlopige overeenkomsten, 
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DE HEER C,A, EMAN: Mijnheer de Voorzitter, in tegenstelling met wat 
er nu wordt voorgesteld, wil ik juist het tegenovergestelde voorstel- 
len. Het gaat om het principe dat het Bestuurscollege, de Raad het 

eilandgebied, niet bindt zonder de Raad daarin te hebben gekend, Het 
gaat niet over het bedrag of de billijkheid van het bedrag of over 
al of niet gangbare prijzen, Het is een kwestie dat de Raad de be-= 
schikking heeft over gelden van de gemeenschap. Mijnheer de Voorzit- 
ter, of dit een gewoonte was bij alle Bestuurscolleges, dat weet 

ik niet, maar als het zo was, dan is dat een slechte gewoonte, waar- 
mee gebroken moet worden, Het eerste voorstel van de heer Petronia 

om daarmee af te breken en voortaan de Raad te kennen in deze kwes- 
ties kan ik volkomen steunen, Ik begrijp niet hoe de heer Finck 
hierop terugkomt, went ik heb ook van hem menen te verstaan, dat 
hij ook op het standpunt: stond dat het budgetrecht van de Raad aller= 
eerst gediend zou worden, daarom begrijp ik niet hoe hij zegt dat 
het Bestuurscollege wel door mag gaan, mits het betreft gangbare prij=- 
zen. Alleen moet de Raad erin gekend worden,als de prijzen afwijken 
van het gangbare, Nee, Mijnheer de Voorzitter, dat is niet de bedoe= 
ling. Het principe is dat de Raad gekend moet worden, het eilands- 
bestuur is niet bevoegd de Raad voor een voldòngen feit te plaatsen, 
en dat de Raad op grond van morele overweging toch haar stem moet 

geven. Dat willen we voorkomen, 

Zonder hoofdelijke stemming wordt dit stuk aangenomen, 

Brief van het Bestuurscollege dd, 15 februari 1960 no. 1572 inzake 
het doen vran proefboringen in de haven van Oranjestad en het Lagoen 
aan de zuidkust (Bijlage 1960 no, 14). 

DE VOORZITTER: De stukken zijn in de huishoudelijke vergadering ge=. 
weest, Er is een algemeen verslag opgemaakt en het Bestuurscollege 
heeft een memorie van antwoord ingediend, Wenst iemand het woord? 

DE HEER C.A, EMAN: Mijnheer de Voorzitter, in de laatste openbare 
vergadering heeft mijn fraktie betoogd, erop gewezen en uiteen ge- 

zet hoe het Bestuurscollege de gelden van onze gemeenschap heeft 
verbruikt zonder daarover rekening aan de Raad te geven, Tijdens 
de debattenwerd er onder andere op gewezen, hoe zonder openbare 
aanbesteding de zogenaamde agentschap van de firma Singmaster & 
Breyer aan een firma hier werd gegeven. Onze fraktie had een mo= 
tie ingediend, ten doel hebbende dat de Raad opdracht zou geven 
aan het Bestuurscollege om alle kontrakten, rapporten en stukken 

betrekking hebbende op de uitvoering van alle projekten, aan de 
Raad over te leggen. Na een hevig debat heeft onze fraktie de mo= 
tie ingehouden op grond van de belofte van het Bestuurscollege 
dat de stukken betreffende afrekening enz, zouden worden overge- 
legd aan de Raad, Deze toezegging werd bij monde van gedeputeer- 
de Henriquez gegeven, Ook van de fraktie van de P.P,A. kregen wij 
een toezegging, Mijnheer de Voorzitter, dat indien het Bestuurs. 
college achterwege mocht blijven met de overlegging van deze re- 
kening, de A.V.P. op deze fraktie zou kunnen rekenen in verband 
met de in te dienen motie, De heer Finck die namens de fraktie 
van de P.P,A. het woord voerde, was zelfs zo ver gegaan met te 
zeggen, dat zelfs wanneer de rekening was ingediend en slechts 
één lid, al was het maar één lid van dege Raad, daarmee geen ge- 
noegen kon nemen, dat zijn fraktie ervoor zou stemmen voor de mo- 
tie die ten doel had alle stukken, bescheiden, kontrakten aan de 
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Raad over te leggen, Mijnheer de Voorzitter, te goeder trouw heeft 
onze fraktie deze motie dan ook aangehouden, ‘Maar wat zien we nu, 

_ Mijnheer de Voorzitter, wat gebeurt er nu? Nu benadert het Bestuurs= 
college de Raad weer met een voorstel, afwijkende van het principe, 
Mijnheer de Voorzitter, zoals ik dacht dat van de regeringspartij, om 
nu F, 200,000,-=- te gaan besteden zonder dat er een openbare aanbeste= 
ding eraan voorafgaat, Mijnheer de Voorzitter,onze fraktie heeft geen 
bezwaar om voor deze gelden te voteren, we zijn voor de uitbaggering 
van de haven, De haven was altijd het troetelkindje van de A.V.P,s 
het is zelfs tot stand gekomen, ik zou willen zeggen, door de A,V.P.;, 
Mijnheer de Voorzitter, En we weten dat aan de haven zowel aan de 

oostelijke als aan de westelijke kant gebreken kleven, 
Gebreken die inderdaad verbeterd moeten:worden, zodat onze haven 
een goede haven wordt, Mijnheer de Voorzitter, ook de uitbaggering 
van het Lagoen om tot Barcadera te komen teneinde daar eventuele 

industrie-terreinen te creeëren, daar hebben we geen bezwaar tegens 
Alleen hebben we een principieel bezwaar en dat komt hierop neer, 
Mijnheer de Voorzitter, dat werken zullen worden uitgevoerd, gelden wo 
den besteed, zonder openbare aanbesteding, Mocht de Raad beslissen, 
Mijnheer de Voorzitter, dat tot openbare aanbesteding wordt overge= 

gaan, dan zal onze fraktie gaarne haar volle medewerking verlenen, 

DE VOORZITTER: Ik wil de heren verwijzen naar de Memorie van Ant- 
woord, waar gezegd wordt dat indien de Eilandsraad een openbare aan= 
besteding voor de proefboringen wenst het Bestuurscollege zal zich 
daaraan vanzelfsprekend houden en terzake het nodige doen verrichten, 
Willen de heren Hagndslale stemming hieromtrent? 

DE HEER C.A. EMAN: Meiser de Voorzitter, ik geloof dat hoofdelijke 
stemming overbodig is. Ik zie niet in welk bezwaar men kan heb- 

ben tegen een openbare aanbesteding. 

DE HEER E‚R. FINCK: Mag ík even in het kort iets zeggen, Mijnheer 
de Voorzitter? Deze fraktie is van mening dat voor de uitvoering 
van alle grote werken. op het eilandgebied een aanbesteding gehou= 
den moet worden, maar dit is iets anders, Wanneer wij niet het ge= 
luk hadden, ik wil het woord geluk gebruiken, dat nu ter plaatse 
een maatschappij werkende is, dan zou ik zeggen: deze maatschappij= 
en bevinden zich allemaal in het buitenland, Engeland, Nederland 
of Frankrijk waar dan ook, en we kunnen een openbare aanbesteding - 
houden. Hier echter, volgens de uiteenzetting van het Bestuurscol= 
lege, zullen wij veel goedkoper uitkomen, omdat er hier al een maat= 
schappij is, dus er zijn geen overtochtskosten enz. en dit betekent 

tientallen duizenden guldens voor het eilandgebied, 
Normaal, Mijnheer de Voorzitter, zijn we altijd voor openbare aan= 
besteding, Maar in dit geval is het duidelijk genoeg, dat we bij 
openbare aanbesteding het.eilandgebied meer zouden belasten dan 

F. 922,000 ‚==, 

Wij kunnen daarom jammer genoeg het voorstel van de heer Eman niet 
steunen en wij aanvaarden het voorstel zoals ons voorgelegd door 
het Bestuurscollege, Ik dank U, 

DE HEER L.A.I. CHANCE: Mijnheer de Voorzitter, in de huishoudelijke 
vergadering heb ik gevraagd aan het Bestuurscollege of zij wilde vra= 
gen aan de Amsterdamse Ballast Maatschappij wanneer zij klaar zou= 
den komen met haar werkzaamheden in San Nicolaas, Dan konden wij 

misschien toch tijd hebben om een openbare aanbesteding te hou= 
den, Het Bestuurscollege heeft hier niet op geantwoord, 
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DE HEER 0,5. HENRIQUEZ, GEDEPUTEERDE: Mijnheer de Voorzitter, in 
de eerste plaats wil ik er de aandacht op vestigen dat de redenen 
voor een onderhandse gunning zijn gebaseerd in de eerste plaats 
zoals door de heer Finck reeds naar voren gebracht, op de lagere 
kosten omdat wij in dit geval gebruik kunnen maken van een maat- 
schappij die op het eiland reeds aanwezig is en die dus het per- 
soneel hier aanwezig heeft en die dus aan het werk kunnen begin- 
nen, In de tweede plaats hebben we echter nog een tweede faktor, 
nl. de tijdfaktor, Een openbare aanbesteding zal helemaal uitge- 
breid moeten worden met bestek, daarna zal een termijn moeten wor- 
den vastgesteld voor de openbare aanbesteding en de inschrijving 
en daarna de gunning, En dan kom ik al meteen op de vraag van de 

heer Chance, inderdaad hebben wij kontakt opgenomen met de heren 
van de maatschappij, ik weet alleen niet of het mij toegestaan 
is om dat in een openbare vergadering mede te delen, De heer Chance 
heeft dus gevraagd om na te gaan hoelang de Ballast Maatschappij 
nog werkzaam zal wezen op San Nicolaas, Ik kan daarop op deze wij= 

ze antwoorden door te zeggen dat naar verwachting dit nog enkele 
maenden zal duren en dat die termijn zo kort is dat we teveel ri= 
siko zouden lopen indien wij nu zouden beginnen met voorbereidingen 
voor een openbare aanbesteding. Daar komt bij dat wanneer deze proef - 
boringen hebben plaats gevonden en het rapport is uitgebracht, in- 
dien dan deze Ballast Maatschappij dan nog aanwezig is en dat is 
wat we willen trachten te berniken, deze Ballast Maatschappij zou 

‚kunnen deelnemen aan de openbare aanbesteding van het baggerwerk 
zelf, zijnde dan een baggermolen met personeel op het eiland, kan 
men redelijkerwijs aannemen dat deze maatschappij tegen goedkopere 
prijs zou kunnen inschrijven, immers een andere maatschappij zou 
de hogere kosten moeten gaan dragen van uitzenden en terugzenden 

van een baggermolen, terwijl deze maatschappij deze kosten reeds 
‘vergoed ziet in het huidige kontrakt met de Lago. 

Mijnheer de Voorzitter, ik geloof dat ik in het algemeen belang 

bij de Raad moet aandringen op toestemming om dus ondershands 
nu te gunnen, Deze maatschappij staat zo goed als klaar om met 
deze boringen te beginnen, waarbij ik nog naar voren moet brengen 
dat het niet onmogelijk is, dat de behoefte aan havenfaciliteiten 
op Barcadera t‚b.v, nieuwe industrieën binnen zeer korte tijd zeer 
urgent zal kunnen worden, Dank U, 

DE HEER G.A, EMAN: Mijnheer de Voorzitter, de redenering dat er nu 
‚op het eiland een baggermaatschappij aanwezig is en dat door onder= 
handse onderhandelingen gebleken is, dat hierdoor de boringen goed- 
koper zouden worden, dat gaat bij mij niet op.Bij een openbare aan= 
besteding, kunnen de gegadigden met konkurrerende prijzen werken, 
Het Bestuurscollege beweert dat die fl. 22,000,- goedkoop zouden 
zijn. Mijnheer de Voorzitter, die overtuiging kunnen wij alleen 
krijgen wanneer er een openbare aanbesteding wordt gehouden. Na- 

tuurlijk wanneer men slechts een maatschappij heeft die de over- 
eenkomst zou kunnen aangaan, dan worden de prijzen hoger, Ik kan 
niet inzien waarom het goedkoper wordt wanneer nu door een onder- 
handse overeenkomst het werk zal worden gegund. Bovendien is het 
in strijd met het beginsel dat dergelijke grote werken gegeven 
worden zonder openbare aanbesteding, Onze fraktie heeft zich hier= 
over reeds uitgedrukt, Mijnheer de Voorzitter, we zullen geen be- 
zwaar hebben mits er een openbare aanbesteding komt, 

De heer Henriquez heeft gezegd dat hij niet weet hoelang het nog 
duurt voordat het werk bij de Lago klaar zal zijn, Het zou een 
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kwestie van enkele maanden zijn, denkt hij. Mijnheer de Voorzitter, 
ik weet dat men daar nog zes a zeven maanden werk zal hebben, Ik ge= 

loof dat als mijn inlichtingen op waarheid berusten, dat er voldoen- 
de tijd zal zijn om een openbare aanbesteding te houden waaraan deze 
maatschappij kan deelnemen, Dat de tijdsfaktor een grote rol speelt 
geloof ik niet, Mijnheer de Voorzitter, Dat er zo'n urgentie bij be- 
staat, dat er een haven moet zijn voor te creeëren industrieterrei= 
nen, Mijnheer de Voorzitter, daar wisten de raadsleden niets van. 
We horen het pas vanavond door de heer Henriquez, Straks komen ze 
weer met overeenkomsten, die reeds aangegaan zijn en waaraan de Raad 
nog niet bekend en de tijdsfaktor voor de aanwezige maatschappij 

speelt dus geen rol, 

DE HEER E.R, FINCK: Mijnheer de Voorzitter, nog even een kort woord- 
je, Wanneer de heer Eman zegt dat het onderhands aangaan van over- 
eenkomsten in strijd is met de algemene regelen, dan moet ik dit 
tegenspreken, omdat ik nog van mening ben dat de Eilandsraad hier 
het hoogste College is, De wetten zijn niet gemaakt om ons in de 
weg te staan maar om.ons ten dienste te zijn en dit is in het al- 
gemeen belang, Mijnheer de Voorzitter, Ik wil alleen eindigen met 
de heer Bman te zeggen, daar waar hij gezegd heeft dat het haven- 
terrein hem zo lief is, om dit vandaag te bewijzen en niet t‚egen 
te werken, Dit is in het belang van Aruba en van de bevolking. Ik 
wil vanavond zien of het haventerrein altijd het troetelkindje 
geweest is van de Â,V.P. 

DE HEER L.A,I, CHANCE: Mijnheer de Voorzitter, ik wil geenszins 
de indruk wekken dat ik tegen het uitbaggeren van de haven ben, 
maar ik wil alleen dit naar voren brengen. Bijvoorbeeld bij de 
behandeling van de begroting heb ik voorgesteld om benzine bij 
de Lago te gaan kopen zonder openbare aanbesteding. Toen heeft 
het Bestuurscollege gezegd dat zulke onderhandelingen niet mogen 
worden gedaan, dat openbare aanbestedingen moeten worden gehou= 
den. Daarom vind ik het vreemd dat men in dit geval wel mag af= 
wijken van de gewoonte om openbare aanbestedingen te laten uit=- 
schrijven. Daarmee wil ik niet zeggen dat ik tegen zou gaan stem 
men, integendeel ik ben ervoor, Maar als de Amsterdamse Ballast 
Maatschappij hier enkele maanden zal blijven, dan meen ik dat 
enkele maanden genoeg zijn om een openbare aanbesteding te laten 
uitschrijven, Indien er geen openbare aanbesteding zal worden ge- 
houden, wil ik graag vernemen van een deskundige op dit gebied, 
onze havenmeester, of hij ons kan inlichten of hij van mening 
is dat in dit geval de prijzen voor redelijk kunnen worden aan- 
genomen voor zo'n werk. Dank U wel, Mijnheer de Voorzitter, 

DE HEER O,S. HENRIQUEZ, GEDEPUTEERDE: Mijnheer de Voorzitter, ik 
mag misschien even de aandacht van de heren erop vestigen dat het 

hier niet alleen gaat om de tijd dat de Ballast Maatschappij op 

het eïland is, het gaat er ook om dat wij de gegevens van dit rap= 
port en de konsekwenties die we daaruit kunnen trekken, zeer drin= 
gend nodig hebben, waarschijnlijk binnen twee of drie maanden i.v.m, 

de mogelijkheid van industrie-vestiging. En wat de laatste vraag 

van de heer Chance betreft, Mijnheer de Voorzitter, zou ik de Ha- 

venmeester willen uitnodigen om zijn visie hierover te geven. 

DE HEER HAVENMEESTER: Mijnheer de Voorzitter, de prijzen die genoemd 

zijn, zijn volgens mij redelijk omdat de Ballast Maatschappij nu 
op Aruba aanwezig is, Willen wij een openbare aanbesteding houden, 
dan moet eerst het plan uitgewerkt worden en daar zijn ook deskun- 
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digen voor nodig en dat kost ook allemaal geld. Dit onderzoek 
is gedaan door de Ballast Maatschappij gratis. De Lago heeft 
indertijd mensen laten uitkomen om het uitbaggeren te bekijken 
en de Lago heeft aan iedere serieuze offerte ® 2500,- betaald, 

Dus krijgen we een openbare inschrijving dan moeten we voor ie- 
dere offerte een bepaeld bedrag betalen en dat komt op aanzien= 
lijk veel meer, 

Op verzoek van het lid Geerman gaat de Voorzitter over tot hoof- 
delijke stemming, 

DE HEER G,A,EMAN: Mijnheer de Voorzitter, dit haventerrein heb 
ik gezegd is mij zo lief, Een behoorlijk haven, goed geoutilleerd, 
het is mijn oogappel, Maar Mijnheer de Voorzitter, het een sluit 
het andere niet uit, als ik hiertegen stem, dan stem ik tegen de 
wijze waarop dit wordt uitgevoerd, Wanneer er cen openbare aanbe- 

_steding komt dan kan dit werk ook worden uitgevoerd. Ik stem niet 
tegen de haven, maar tegen de wijze waarop het Bestuurscollege 
dit geentameerd heeft, Ik ben tegen, Mijnheer de Voorzitter, 

De uitslag van de stemming is als volgt: 

Vóór stemden de leden: J. Geerman, E.R.Finck, M, de Cuba, M, Henri- 
quez, A.I,W., Wijngaarde, F‚S. Kelly, L.A,I, Chance, O,S. Henriquez, 
E.O.Petronia, F. Wernet, 1.8, de Cuba en A, Werleman, 

Tegen stemden de ledens C.A. Eman, D.G. Croes, D. Flemming, M, Croes 
en LV. Britten, 

Het ontwerp wordt aangenomen met 12 stemmen voor en 5 stemmen tegen, 

Brief van het Bestuurscollege dd, 17 februari 1960 no, 1444, inzake 
vrijmaking van grond t‚b,v, de bouw van een mulo-school voor het 
Protestants Christelijk Onderwijs (Bijlage 1960 no. 15), 

DE VOORZITTER: De stukken zijn in de huishoudelijke vergadering ge= 
weest, er is een algemeen verslag gemaakt, De memorie van antwoord 
is ingediend, Wenst iemand hieromtrent het woord te voeren? 

Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming wordt dit stuk 
aangenomen, 

Ontwerp=eilandsverordening betreffende het aangaan van kasgeldle- 
ningen (Bijlage 1960 no, 16). 

De algemene beschouwingen worden geopend en gesloten. 

DE HEER C.A. EMAN: Mijnheer de Voorzitter, wij wensen aantekening 

dat we er tegen zijn, 

Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming wordt dit stuk 
aangenomen, met aantekening dat de A.V.P.-fraktie hiertegen is, 
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DE VOORZITTER: Alvorens deze vergadering te sluiten, wil ík een 

paar woorden richten aan de heer gedeputeerde Henriquez: Meneer 

Henriquez, U bent gedurende een periode van vier jaar en acht 

maanden gedeputeerde geweest van dit eilandgebied, Ik moet er- 

bij zeggen dat ik nu voor vier maanden voorzitter ben geweest 

van het Bestuurscollege, dus dat ik gedurende deze vier maanden 

Uw gedeputeerdeschap heb meegemaakt, Gedurende Uw periode als 

gedeputeerde hebt U veel gedaan voor het eilandgebied, Het werk 

was niet makkelijk, vele projekten zijn onder Uw gedeputeerde 

schap begonnen en beeindigd, U had een moeilijke taak, maar U 

hebt altijd Uw tijd opgeofferd opdat het werk dat ean U werd 

toevertrouwd ook werd voltooid, Namens het Bestuurscollege moet 

ik U zeggen dat wij erg erkentelijk zijn voor het werk dat door 

U gedurende Uw gedeputeerde-schap werd verricht, Moge U genieten 

van een prettige vakantie en ik hoop dat het een prettige vakan- 

tie zal zijn en dat wij U spoedig weer op Aruba zullen terug zien. 

Dank U wor alles wat U voor Aruba hebt gedaan, 

DE HEER F‚S, KELLY: Mijnheer de Voorzitter, ik zal gebruik maken 

van mijn eigen landstaal, 

Senjor Presidente na nomber di mi fraccion mi ta haci uso di e 

oportunidad aki, pa mi dirigi algun palabra na Senjor Henriquez, 

Senjor Presidente durante e periodo cu Senjor Henriquez ta instal 

la como deputado mi mester bisa francamente cu Senjor Henriquez 

tawata duna tur su forza, su energia y su inteligencia na servicio 

di teritorio insular di Aruba, Senjor Henriquez tawata e deputado 

cu semper su nomber a wordu mas menta den tur e trabounan y pro jek- 

tonan eu nos a logra ga Aruba te awor, Senjor Henriquez nunca ta- 

wata sintiele cansa den su trabou, Semper e tawata mes energico 

y miì mester menciona tambe cu Senjor Henriquez tawata e Ikeyman! 

den Bestuurscollege, e sleutel persoon den Bestuurscollege, Senjor 

Henriquez a surprise hopi hende di anke e ta na un edad jong pero 

tin energia di homber fuerte y decidido, Mi ta desea Senjor Hen- 

riquez un bon viaha, have a good time y masha danki pa tur Loke 

bo a haci pa Aruba, Mi ta deaea e deputado nobo hopi succes, 

(Voor vertaling zie appendix) 

DE HEER J, GEERMAN: Mijnheer de Voorzitter, ik zou graag ook mijn 

steentje willen bijdragen, nu dat de heer Oscar Henriquez een tij=- 

delijk afscheid neemt van onze Raad, Mijnheer de Voorzitter, onder 

zijn leidingheeft Aruba veel groots gezien, De zo beroemde water 

leiding is tot stand gekomen, de nutriculture farm is ook tot stand 

gekomen, het hotel, waar men zelfs jaren over heeft gesproken, is 

ook tot stand gekomen, De lening had er ook iets mee te maken, 

De Trans Caribbean Airways is ook hier gekomen, door het doorzet- 

tingsvermogen van de heer Oscar Henriquez, Misschien heeft hij er 

de jaren nog niet voor, zoals de heer Kelly juist zei, maar ieder= 

een op Aruba die op de hoogte is van wat de heer Henriquez voor 

Aruba heeft gepresteerd, zal hem er dankbaar voor zijn. 

Mijnheer de Voorzitter, zoeven hebben wij gesproken over de wens 

om de haven uit te baggeren, Ik-heb toen stil gezeten en niets ge= 

zegd. Mijnheer de Voorzitter, ook door zijn toedoen zal dit geschie- 

den, Wij hopen dat de uitbaggering iets groots zal worden en ik 

wens hem van harte een goede vakantie toe, houd rust om met veel 

moed met Uw goede werk door te gaan, Ik dank U. 
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DE HEER 0.5, HENRIQUEZ, GEDEPUIGSRDD: Mijnheer de Voorzitter, ik 
ben zeer getroffen door de vriendelijke woorden door U geuit t.a.v. 

mijn persoon bij mijn aftreden als gedeputeerde van het eilandgebied 
Aruba. Ook voor de woorden gesproken door het lid Kelly en het lid 
Geerman ben ik zeer erkentelijk en ik kan U verzekeren dat ik een 
dergelijk afscheid uit deze Raad na vier en een half jaar nimmer 
zal vergeten, Ik zou bij mijn aftreden, Mijnheer de Voorzitter, nog 
iets naar voren willen brengen, Ik heb het vandaag net gehad over de 
mogelijkheid van industrie-vestiging op Aruba en de heer Geerman heeft 
ee ook naar verwezen. Ik heb gekonstateerd, Mijnheer de Voorzitter, in 
de laatste maanden dat er onder de gemeenschap in veel grotere mate 
een zeker zelfvertrouwen is gekomen in de ekonomische toekomst van 
Aruba, Zeer in het bijzonder t‚a,v, de mogelijkheden in de toeristen- 
industrie op Aruba. Terwijl wij ongeveer vier jaar geleden aan het 
begin van deze projekten stonden, niets anders dan kritiek of schud- 
dende hoofden, ongelooflijkheid, twijfel moesten aanhoren en zeer 
weinig morele steun kregen, zien wij nu dat een overgrote meerderheid, 
ja, Mijnheer de Voorzitter, zelfs bij de pers, vertrouwen blijkt te 
hebben gekregen in de toekomst of althans hun vertrouwen nu uitspre- 

ken, We hadden het gehad over het hotel, waarvan men in het begin zei 
dat het veel te groots was opgezet, dat deze zelfde mensen nu zeggen 
het is nu gebleken dat dat de manier was om deze zaak aan het rollen 
te brengen, Men heeft getwijfeld aan mogelijkheden om nieuwe lucht= 
vaartmaatschappijen aan te trekken. Nog geen acht maanden geleden, 

bij de opening van het hotel, heb ik naar voren gebracht dat de vol- 
gende stap is, meer luchtvaartverbindingen naar Aruba, Wij zijn alle- 
maal zeer verheugd dat dit binnen acht maanden tijd verwezenlijkt 
werd, waarbij ik wil zeggen dat het niet hierbij zal blijven. De on- 
derhandelingen zijn gaande met meer luchtvaartmaatschappijen en ík 
heb het vertrouwen dat er nog meer zullen komen ook, Mijnheer de Voor 
zitter, men begint vertrouwen te krijgen in het Bestuurscollege en 
dat is goed, want uiteindelijk moet de samenleving zelf deze indus- 
trie als het ware gaan runnen. Tot nu toe is het de overheid geweest die 
dit bij alle geld in moest steken, het wordt tijd dat er op Aruba 
net zoals in Jamaica en Puerto Rico en andere landen, men particu- 
lier initiatief meer op de voorgrond ziet treden, In dit verband 
wil ik er op wijzen dat indien toeristenindustrie op Aruba een feit 
wordt, dat naar alle waarschijnlijkheid het een snowball-action wordt, 
Puerto Rico heeft jaren geleden een hotel gebouwd, het heeft een tijd 
geduurd en plotseling moest er in drie jaar tijd vier hotels gebouwd 
worden van 400 kamers elk, Nu is Puerto Rico de tourist jackpot of 
the Caribbean, Met Jamaica is het precies hetzelfde gegaan, wanneer 
de zaak gaat rollen wordt het een snowball, En daarom, Mijnheer de 
Voorzitter, wil ik een beroep doen op de Raad, mocht dit zo gaan en 
ik heb de overtuiging dat het zo zal gaan, dat wij dan ook allemaal 
bereid zijn perticulieren en overheid, om die stappen te nemen om 
deze snowball op te vangen. Dit betekent dat als we gezamenlijk wer- 
ken en bijdragen wij èn zeer korte tijd onze faciliteiten hier in 
zeer snel tempo zullen moeten uitbreiden en dan hoop ik dat dit keer 
er meer begrip en steun zal worden ondervonden, dan bij het prille 
begin. Dan wil ik nog tenslotte van de gelegenheid gebruik maken om 
mijn vertrouwen uit te spreken niet alleen in de mogelijkheden van 
de ontwikkeling van toeristenindustrie, doch ook van andere soorten 
industrie, Toen de conjunctuur van Aruba nogal wat was afgezakt ja- 
ren geleden, was men nogal neerslachtig en pessimistisch geweest, heb 
ik gemerkt. Maar als wij bij de pakken neer gaan zitten dan komt er 
niets van terecht, Wanneer wij deze industrieën aanpakken, zoals de 
toeristenindustrie werd aangepakt, met zelfvertrouwen, met een open 
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„oog voor de praktische mogelijkheden die Aruba biedt en door hard 
werken en doorzetten, ben ik ervan overtuigd dat Aruba in staat 
zal zijn ook andere industrieën aan te trekken, behalve het toe- 
risme, Deze mogelijkheden bestaan, het is een kwestie van inzien 
en aanpakken, En, Mijnheer de Voorzitter, ik hoop dat behalve het 
toerisme ook andere industrieën zullen komen en dat de gemeenschap 
meer vertrouwen in zichzelf zal hebben en een open oog en mind voor 
het streven van het eilandsbestuur en niet trachten deze gaak af 
te breken uit persoonlijke of partij-belangen, want hier gaat het 
om het algemeen belang. Tenslotte, Mijnheer de Voorzitter, wil ik 
dankzeggen aan alle leden van deze Raad die mij gesteund hebben 
in de afgelopen bestuursperiode en zeer in het bijzonder mijn col- 
lega!'s van het Bestuurscollege, want ik kan U de verzekering geven, 
dat het niet altijd makkelijk is geweest bij het behandelen van be= 
langrijke aangelegenheden, maar dat ik ten alle tijde zeer veel ver= 
trouwen, steun en medewerking heb ondervonden van mijn collega's 
waarvoor ik zeer oprecht mijn dank hiervoor uitspreek, Ik dank U. 

De Voorzitter sluit de vergadering, 

Aldus vastgesteld in de vergadering van 

De Voorzitter, 

De Sekretaris, 



gum 1D 

(Vertaling de rede van de heer F‚S, Kelly, bla 1 - 72) 

DE HEER F,S, KELLY: Mijnheer de Voorzitter, uit naam van mijn fraktie 
wil ik van de gelegenheid gebruikmaken om enkele woorden tot de heer 
Henriquez te richten, Mijnheer de Voorzitter, gedurende de tijd, dat 
de heer Henriquez gedeputeerde was, moet ik ronduit zeggen dat de heer 
Henriquez al zijn kracht, zijn energie en zijn intelligent, heeft aan= 
gewend t‚b‚v, het eilandgebied Aruba, De heer Henriquez was de gedepu=- 
teerde wiens naam het meest gebruikt werd in alle werken en projekten 
die wij tot nu toe voor Aruba hebben volbracht, 
De heer Henriquez was steeds onvermoeid in zijn werk, Hij was altijd 
even energiek en ik moet ook erbij zeggen dat de heer Henriquez de 
Wkey-man' was in het Bestuurscollege, de sleutelpersoon van het Be= 
stuurscollege, De heer Henriquez heeft veel mensen verbaasd doen 
staan, dat hoewsl hij nog jong is, hij de energie heeft van een man, 
sterk en vastberaden, Ik wens de heer Henriquez een goede reis, have 
a good time en bedankt voor alles wat U voor Aruba gedaan hebt. Ik 
wens de nieuwe gedeputeerde veel succes, 




